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Győzték lóerővel a technikai menet tagjai
Évek óta üde, ugyanakkor zajos színfoltja a Halasi Szüreti Fesztiválnak a 
technikai menet. Ennek lényege az, hogy autók, motorok, traktorok, bi-
ciklik végigmennek a Kossuth utcán, majd a Köztársaság utcáról lefordul-
va, a főtéren fogadják a jelenlévők tapsait. Hagyomány az is, hogy a fel-
vonulást követően, közelről is meg lehet tekinteni a járgányokat.

Bár az időközben szigorodó szabályok 
ismét megszűrték a Halasi Szüreti Fesz-
tivál technikai menetében résztvevők 
körét, így sem lehetett okuk panasz-
ra az érdeklődőknek. A Halasi Bringa-
barát Egyesület, a Konok Kunok Moto-
ros Egyesület, a Kántor András Veterán 
Autós és Motoros Egyesület tagsága, va-
lamint a szabadkai testvérklub jelentős 
létszámmal jelent meg a sajátos felvo-
nuláson. A Kiskunhalasi Agrár Géptörté-
neti Egyesület traktorjai, Zetorjai nélkül is 

elképzelhetetlen a technikai menet. Idén 
is csatlakoztak a járműfolyamhoz a halasi 
önkéntes tűzoltók, az OBI dolgozói, vala-
mint először a halasi városnéző kisvonat. 
Évek óta az is hagyomány, hogy a beér-
kezést követően a járműveket meg lehe-
tett közelről tekinteni. Számtalan fotó, vi-
deo, közösségi oldalas poszt jelent meg 
az eseményt követően, amely azt mutat-
ta, az emberek szeretik ezeket a jármű-
veket, és azok boldog tulajdonosait.   

Kép-szöveg: JL
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Amikor ezeket a sorokat írom, lapzárta vége felé még mindig tart az árvízvédelmi készültség. Szakemberek, önkéntesek ezrei dol-
goztak, dolgoznak azért, hogy ne legyen még nagyobb a baj. A kiskunhalasi tűzoltók közül 28-an ezekben a percekben is ott vannak 
Baján, a gátak megerősítésen. De ott voltak az önkéntes tűzoltóink, sőt, néhány lelkes halasi civil is úgy döntött, hogy segíteni akar. 
Önzetlenül.

Akik most valóban segíteni mentek, nem azért, tették, hogy felvételeken, fotókon, élő bejelentkezésekben hangsúlyozzák azt, hogy 
ez miért fontos. Akik igazából kulcsfigurák ezekben a munkálatokban, azokat nem látjuk nap mint nap a közösségi oldalakon. Csend-
ben teszik a dolgukat, kerülik a rivaldafényt. Ők a vízügyesek, akikről most derült ki, hogy sok más területhez hasonlóan, ők sincsenek 
túlfizetve. Pedig a tudásuk megfizethetetlen, ez most tökéletesen látszik. A katonák, az önkéntes tartalékosok, a kadétok, a Ludovika 

hallgatói, a tűzoltók, azok a diákok, akik a tanulás helyett a gátakon álltak helyt, mind-mind csendes hősök. Segíteni akartak, akarnak. Önzetlenül. Kicsit 
elvonatkoztatva az árvízi történésektől, szerencsére vannak olyan segítők, jótékony angyalok, akik ha kell, áldoznak másokért. A havi Tükörben megszó-
laló Morvai Józsi is ilyen. Vállalkozó, megtehetné, hogy a saját maga és családja gyarapodására gondolva teszi a dolgát. Ő viszont nem ilyen gondolko-
dású. A vele való beszélgetésből kirajzolódott egy csupaszív, gondolkodó, lelkiismeretes ember portréja. Segít a kórháznak, a katolikus közösségnek. Az-
tán azt is elárulta, hogy a mindennapok során is jótékonykodik. Mert így tartja helyesnek, mert így emberi. Mert vannak érzései, érzelmei. Nem a fotóért, 
a gratulációért. Nem az elismerésért. Csak úgy. Önzetlenül.

Jáger Levente
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Megállapodás 30 évre Kronach városával 

A 45. Szüreti Fesztivál alkalmá-
val erősítették meg testvérváro-
si együttműködésük folytatását 
szeptember 7-én, délután Fülöp 
Róbert Kiskunhalas és Angela Hof-
mann Kronach polgármesterei. A 
folytatás alapja a 30 évvel ezelőtt 
megkötött partnervárosi szerző-
dés volt. A felek a szüreti közön-
ség előtt köszöntötték egymást a 
Kronachi Várőrök és a Kiskunhalasi 
Lovasbandérium díszkíséretében, 
majd aláírták a további együttmű-
ködésről szóló dokumentumokat 
és megajándékozták egymást.

A fesztivál közönsége előtt Fülöp 
Róbert polgármester jelenlétében üd-
vözölték Angela Hofmannt, Kronach 
testvérvárosunk polgármester asszo-
nyát a szüreti fesztivál szervezői, aki 
városvezetői funkciójában először tar-
tózkodott városunkban. Köszöntötték 
továbbá a jelenlévő német partner-
város 3 képviselő testületi tagját, Dr. 
Peter Wittont urat, Carin Bülling és 
Claudia Sauerwein képviselő asszo-

Fülöp Róbert és Angela Hofmann polgármesterek az aláírás pillnataiban

Angela Hofmann polgármester részt vett 
a szüreti menetben, a Kronachi Várőrök kíséretében

nyokat. Kronach delegációját az idén 
30 éves testvérvárosi jubileum és a 45 
éves szüreti fesztivál alkalmából invi-
tálták a nagyszínpadra. A két városve-

zető kölcsönösen üdvözölte egymást, 
és megelégedésüket fejezték ki a vá-
rosuk együttműködését illetően be-
szédükben. Bemutatták a két várost 
védő hagyományőrző egyesületeket, 
a Kornachi Várőröket és a Kiskunhalasi 
Lovasbandériumot. A polgármesterek 
ezután a színpadon felállított asztal-
nál helyet foglalva aláírták a partneri 
kapcsolat folytatását megerősítő nyi-
latkozatokat, amelyet 30 évvel ezelőtt 
Tóth Zoltán, akkori halasi polgár-

mester, német részről pedig Manf-
red Raum, kronachi polgármester 
kötöttek. 

A felek kezet fogtak az aláírást köve-
tően, majd kölcsönösen megajándé-
kozták egymást egy-egy bekeretezett 
műalkotással, a szépszámú közönség 
előtt. A városvezetők és a kíséretükben 
lévő díszelgő hagyományőrző katonai 
alakulatok nagy-nagy tapsot kaptak a 
szüreti közönségtől. 

Kép-szöveg: Kovács Iván
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Embert ölhet a mustgázÁllatkínzás
A közelmúltban az önkormányza-

ti rendészet járőrei a katasztrófavé-
delem munkatársainak segítségét 
kérték, hogy rendőrök jelenlété-
ben, zárfeltöréssel bejussanak egy 
József Attila utcai ingatlan udvará-
ra, ahol állatkínzás jeleit vélelmez-
ték – olvasható Kuris István Lász-
ló alpolgármester közleményében. 
Mint megtudtuk: a hatóságok kö-
zös akcióját követően a kapun be-
lül, borzalmas körülmények között 
találtak rá három, csontsovány ku-
tyára. Az egyik eb deszkákkal, fa-
darabokkal eltorlaszolt tárolóba 
volt bezárva, információk szerint 
már két éve, teste gombás fertő-
zéssel van tele, napok óta nem is 
adott életjelet. A derék négylábú-
akat elszállították a helyszínről. Az 
alpolgármester emlékeztetett arra, 
hogy az állatkínzás bűncselekmé-
nye a környezet és természet elleni 
bűncselekmények között található. 
Alapeset szerint, aki indokolatlanul 
olyan bánásmódot alkalmaz, amely 
alkalmas arra, hogy egy gerinces 
állat maradandó egészségkároso-
dását vagy pusztulását okozza, il-
letve gerinces állatát vagy veszé-
lyes állatát elűzi, elhagyja vagy 
kiteszi, vétség miatt két évig terje-
dő szabadságvesztéssel bünteten-
dő. Kiemelendő, hogy nem ered-
mény-bűncselekményről van szó, 
így nem szükséges az állat elpusz-
tulása ahhoz, hogy befejezett bűn-
cselekményről beszéljünk

Drogügy
Három 18 év körüli fiút igazol-

tattak a járőrök Kiskunhalason, az 
egyiknél egy sporttáska volt, amit 
átnéztek a rendőrök. Kiderült, hogy 
jó érzékkel tették, ugyanis 70,92 
gramm zöld növényi törmelék, 18 
kábítószergyanús tabletta és bruttó 
10,72 gramm fehér kristályos anyag 
– lapult az aljában. Fény derült ar-
ra is, hogy nem csak a táska birto-
kosa a ludas, a trió másik két tag-
ja vásárolta a drogot, majd eladták 
neki. A rendőrök gyorstesztet alkal-
maztak, ami marihuánára, kokainra 
és ecstasyra pozitív értéket muta-
tott- közölte a Bács-Kiskun Várme-
gyei Rendőr-főkapitányság. A kis-
kunhalasi nyomozók még aznap 
átkutatták a fiatalok otthonait, ket-
ten közös albérletben laktak. Mind-
két helyen összesen bruttó 272,61 
gramm zöld növényi törmeléket, és 
a használatukhoz szükséges eszkö-
zöket találtak. 

jel

Minden évben több alkalommal 
riasztják mustgázzal kapcsola-
tos esethez a tűzoltókat, az ese-
tek egy részében már nem lehet 
segíteni az áldozaton. Kellő oda-
figyeléssel a tragédiák elkerül-
hetők. Szerencsére Kiskunhala-
son nagyon ritka az ilyen baleset, 
azonban néhány szabályt nem árt 
felidézni.

Alattomos, veszélyes
Minden évben történik több olyan 

haláleset, amelyért a mustgáz felelős. 
A katasztrófavédelem ennek kapcsán 
figyelmeztetést adott ki az érintet-
teknek. Sokan nem veszik komolyan, 
hogy a pincékben alattomosan terje-
dő mustgáz cselekvésképtelenné te-
szi az áldozatait, és halálos veszélyt 
jelenthet. 

A köznyelvben mustgáznak neve-
zett anyag tulajdonképpen egyszerű 
szén-dioxid, ami a gyümölcs erjedé-
se (a cukor alkohollá alakulása) során 
keletkezik. 

Ez a gáz színtelen, szagtalan, a le-
vegőnél másfélszer nehezebb, ami 
zárt térben, a levegőt kiszorítva, a 
padló szintjétől tölti fel a helyiséget. A 
szén-dioxid önmagában nem mérge-

ző, de mivel kiszorítja a levegőt a pin-
céből, oxigénhiányos állapotot idéz 
elő a zárt térben. A mustgáz miat-
ti oxigénhiány szédülést, álmosságot, 
eszméletvesztést, végül akár fulladá-
sos halált okozhat.

Megelőzhető a baj
A balesetek megfelelő körültekin-

téssel és elővigyázatossággal meg-
előzhetőek – jelezte a katasztro-
favedelem.hu. Megfelelő szellőzés 

kialakításával, valamint a hordók nagy 
térben, elszórva történő elhelyezé-
sével elkerülhető, hogy felhalmo-
zódjon az erjedés közben keletkező 
szén-dioxid. Ugyanakkor egyszerűen 
meg is előzhető a baj, könnyen elle-
nőrizhető, hogy a helyiségben van-e 
mustgáz. 

A legjobb megoldás a balese-
tek megelőzésére a borospincékbe 
szén-dioxid-érzékelők telepítése. 

Gyertyás módszer
Mindemellett alkalmazható a jól is-

mert gyertyás módszer is, amikor az 
ember egy gyertyával ellenőrzi a pin-
ce levegőjének összetételét. Az égő 
gyertyát, mécsest ne kézben tartva, 
hanem egy lapátra – vagy más kerti 
szerszámra – helyezve, derékmagas-
ság alatt tartva menjenek le a pincé-
be. Ha a gyertya lángja kialszik, azt je-
lenti, hogy nincs elegendő oxigén a 
helyiségben, azonnal el kell hagyni a 

pincét, mert életveszélyes ott tartóz-
kodni. Attól nem kell tartani, hogy a 
gyertyával robbanást okozunk mivel 
a szén-dioxid gáz nem robbanásve-
szélyes, a gyertya lángja az oxigén-
hiánytól alszik el. Elővigyázatlanul ne 
rohanjunk be a gáztérbe segítséget 
nyújtani, mert előfordulhat, hogy ma-
gunk is áldozatul esünk. Sem a gáz-
álarc, sem a gázmaszk nem nyújt 
védelmet az oxigénhiányt okozó 

mustgáz ellen, csak sűrített levegős 
légzőkészülékben lehet biztonságo-
san lemenni egy szén-dioxiddal te-
lített pincébe. Abban az esetben, ha 
mégis bekövetkezik a baj, az ilyen jel-
legű balesetet szenvedő embereket 
csak a tűzoltók tudják biztonsággal ki-
menteni, mivel ehhez légzőkészülék-
re van szükség. Ezért aki mustgázzal 
kapcsolatos balesetet észlel, azonnal 
hívja a 112-es segélyhívó számot!

Jáger Levente
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A rendőri hivatáshoz csináltak kedvet
Az elmúlt időszakban már megszokott volt, hogy a Készenléti Rendőrség 
nyílt napot szervez, így csinálva kedvet az egyenruhás hivatáshoz. A leg-
utóbbi alkalom eltérő volt a korábbiakhoz képest, ugyanis a már meg-
szokott bemutatók mellett ezúttal a Terrorrelháratási Központ, a Dunai 
Vízirendészet is elhozta különleges eszközeit, felszereléseit, járműveit. A 
Készenléti Rendőrség zenekara pedig koncertet adott.

Ismét megtartotta ősszel hagyomá-
nyos nyílt napját a Készenléti Rend-
őrség. A Mártírok útján található bá-
zisra várták a fiatalokat. Béres István 
alezredes, a XXVI. Bevetési Osztály ve-
zetője lapunk érdeklődésére elmond-
ta, hogy több mint 300 diák fogadta el 
az invitálásukat. Ezúttal is készültek ku-

tyás bemutatóval, valamint megmutat-
ták, hogy miként tesznek ártalmatlanná 
fegyveres bűnözőket. 

– Egy kicsit változtattunk az eddig 
megszokott programon. A Készenléti 
Rendőrség zenekara slágereket játszik 
a bemutatók szünetében, ez szemmel 
láthatóan tetszik a fiataloknak. Eljött 

a Terrorelhárítási Központ is, amely el-
hozta a speciális fegyvereit és megnéz-
hették a diákok a különlegesen felszerelt 
páncélos járművüket is. A Dunai Víziren-
dészet is most van itt először, a fiatalok 
felülhettek a jet ski-re – tudtuk meg az 
alezredestől. 

A programot színesítette a hagyo-
mányőrző rendőrszázad, amely a nyolc-
vanas, kilencvenes években használt 
autókat, egyenruhákat mutatta be az 
érdeklődőknek. 

Kép-szöveg: 
Jáger L.
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Négy évtizede alapították a kiskunhalasi vállalkozást

A jelenleg 12 alkalmazottat foglalkoztató Kuntherm Kft. vezetői a Pir-
tó Lovasfogadóban vendégelték meg partnereiket. Még a rendszervál-
tást megelőzően indult a történetük, a családi vállalkozás azóta is a kez-
deti családias légkör megtartását tartja fontosnak a halasi és budapesti 
telephelyeiken.

Tervezőket, épületgépészeket, víz-gáz- 
szerelőket, üzleti partnereket hívott 
meg egy ebédre a vállalkozás. A négy 
évtizedes múltra visszatekintő hala-

– Egy családias cég vagyunk, na-
gyon szeretjük a vevőinket, szeret-
jük a beszállítóinkat, a kollégáinkat. 
1989 májusában indult a kereskedés, 

si cég alapító-tulajdonosa, Nagy Ger-
gely idézte fel a kezdeteket az ünne-
pi beszédében.

– Nem kényszervállalkozó vagyok, tu-
datosan készültem gyerekkorom óta, 
hogy kisiparos legyek. Édesapám, ma-
szek lakatos volt, 16 éves voltam, ami-
kor elhunyt, így ahogy megszereztem 
a mestervizsgát, rögtön ki is váltottam 
a kisipari engedélyemet. Öt év múlva 
jött el az a rendszerváltás környéki idő-
szak, amikor ki lehetett mellé váltani a 
kereskedést, a garázsból indult a Kun-
therm, 1993-ban már kft.-t alakítottunk 
– mondta a tulajdonos.
Nagyné Király Zsuzsa társtulajdonos 

is köszönetet mondott a munkatársai-
nak, a partnereknek a négy évtizedes 
kiváló munkakapcsolatért.

a férjem 1984-ben kezdett el szerel-
ni, tehát így jön ki a 40 év. Én, mint 
pedagógus GYES-en voltam, akkor 
fogalmazódott meg az ötlet, hogy 
csináljunk egy kereskedést. A 90-es 
években kezdtem számolgatni, hogy 
hány kollégám van, a családtagjaik-
kal közösen összesen húsz-harminc 
embernek kell megélhetést biztosí-
tanom, mert aki nálunk dolgozik, az 
minden hónapban hazaviszi a fizeté-

sét – mondta Nagyné Király Zsuzsa 
társtulajdonos.
Fülöp Róbert, Kiskunhalas polgár-

mestere személyesen gratulált a cég-
vezetőknek a jeles alkalomból. 

A városvezető szerint a jól működő 
vállalkozásoknak köszönhetően sok 
helyi közösségi cél is megvalósulhat, 
így nagy köszönet jár nekik.

Kép-szöveg: 
Bakos László
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Felmérték Kiskunhalas környezeti állapotát
Csapadékmennyiség, hőmérsék-
let-változás, az elszállított hulladék 
mennyisége, a szelektív szemét-
gyűjtés adatsora mind-mind szere-
pel abban a képviselő-testület elé 
kerülő anyagban, amely Kiskunha-
lasi környezeti állapotának felmé-
réséről szól. Ebből többek között 
kiderült az is, hogy csapadékosabb 
volt 2023, mint az előző esztendő, 
ugyanakkor több mint másfél fok-
kal magasabb volt az átlaghőmér-
séklet a 100 éves átlagnál.

Melegszik az idő
Kiskunhalas 2023. évi időjárása szélső-

séges volt. Ez a megállapítás olvasható 
abban az összeállításban, amely a vá-
ros környezeti állapotának vizsgálatá-
ról szól. A képviselő-testület évről évre 
megkapja ezt az előterjesztést. A fel-
mérés szerint egyenetlen eloszlású, sok 
esetben kiugró napi csapadékmennyi-
ségek és napi átlaghőmérsékletek jel-
lemezték ezt az évet is. Kiderült, hogy 
már az év első három hónapjában jó-
val melegebb volt a 100 éves átlaghoz 
képest, több pozitív és néhány negatív 
hőmérsékleti kiugrás jellemezte ezt az 
időszakot. A tavaszra szintén jellemző 
volt a napok alatt gyökeresen változó 
időjárás, több esetben jelentősen elma-
radt a napi átlaghőmérséklet a 100 éves 
átlagtól, ugyanakkor ezt követően pár 

napon belül ismételten hirtelen mele-
gedést tapasztaltunk. A nyári és az őszi 
időszak sem követte az elmúlt évek át-
lagértékeit. Az első félévben 1,15 Celsius 
fokkal, míg a második félévben 2,22 Cel-
sius fokkal volt magasabb a 100 éves át-
lagnál az átlaghőmérséklet. Összesítve 
a tavalyi esztendőről elmondható, hogy 
az átlaghőmérséklet 1,68 Celsius fokkal 
meghaladta a 100 éves átlagot

Csapadékos volt
A mostani aszályos időszakhoz ké-

pest az előző évben jóval kedvezőbb 

volt a csapadékhelyzet. Az állapotfel-
mérés adatai szerint az éves csapadék- 
összeg 2023-ban 640,3 milliméter volt, 
ami átlagon felüli mennyiségnek szá-
mít a térségben. A „legnedvesebb” hó-
nap a november volt, ekkor több mint 
101 milliméternyi esőt mértek, a legszá-
razabb hónap pedig a februárban volt 
18,2 milliméterrel. Érdekesség, hogy csa-

padékos volt még a május (88,6 milli-
méter), az augusztus (67,9 milliméter), 
valamint a december (84,9 milliméter) 
is. Ha az elmúlt egy évtized adatait bön-
gésszük, akkor azt láthatjuk, hogy 2014 
a 930 milliméterrel a legcsapadékosabb 
esztendő volt, míg 2022-ben 390 milli-
méter jutott az égi áldásból. 

Sok a műanyag szemét
Érdekes adatok tudhatóak meg arról, 

hogy mennyi szemetet „termelünk” egy 
év alatt, és ebből mennyit gyűjtünk sze-
lektíven. A képviselő-testület által is is-

mert beszámoló szerint Kiskunhalasról, 
2023-ban 7831,9 tonna hulladék került 
a zsanai út melletti telepre. Ez 500 ton-
nával kevesebb, mint amit egy évvel ko-
rábban regisztráltak. Ha az elmúlt tíz év 
adatait nézzük, akkor a 2022-es volt a 
legmagasabb szám a maga 8334 tonná-
jával. A szelektíven gyűjtött hulladék leg-
nagyobb részét továbbra is a műanyag, 
és egyéb csomagolási anyag teszi ki, ez 
2023-ban több mint 920 tonna volt. A le-
rakóba kerülő üveg mennyisége viszont 
jelentősen csökkent az elmúlt években. 
2016-ban megújult a lomtalanítási rend-
szer. A változás lényege az volt, hogy 
nem egy előre meghirdetett időpontban 
volt a lomtalanítás. Minden, közszolgál-
tatást igénybe vevő lakos évente kettő 
alkalommal kérheti térítésmentesen ezt, 
a saját ingatlanához a szolgáltatóval elő-
re egyeztetett időpontban. Az ezek so-
rán összegyűjtött hulladék mennyisége 
az elmúlt három évben jelentősen nőtt. 
2023-ban ez 220 tonna volt. 

Kevesebb a szippantott szennyvíz
A városban elválasztott rendszerű a 

csatornahálózat működik. A gyűjtőhá-
lózat 95 százaléka gravitációs, és 5 szá-
zaléka nyomott rendszerű. Kiskunhalas 
területén lévő kis szintkülönbségek mi-
att többszöri átemelésre van szükség, 
az átemelők száma 19, a teljes hálózat 
hossza 87,9 kilométer. A közel 88 kilo-
méteres csőkígyó 2023-ban majdnem 
1,1 millió köbméter szennyvizet szállí-
tott el a Félegyházi úton található te-
lepre. Ennek is köszönhető, hogy 2014 
óta negyedére csökkent a szippantott 
szennyvíz mennyisége: tíz éve még 16 
ezer köbméter volt ez, a tavalyi év-
ben viszont 4495 köbméter. A szenny-
vízcsatorna hálózat bővítés, valamint 
a szennyvíztelep fejlesztése pályázati 
forrásból befejeződött, a lakossági rá-
kötések a 2022-re meghaladták a 95 
százalékot.

Jáger L.
ARCHÍV FOTÓK: BAKOS LÁSZLÓ, VERCZ ANDRÁS
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Az első saját üzletemet 21 évesen kötöttem
– Sohasem beszélek egyébként a levegőbe. Amikor megköttetett az üzlet, 
megérkezett az utalás is, egyikük szinte felkapott a levegőbe. Akkor hitték 
el, hogy tényleg megcsináltam – emlékezett vissza az első saját üzletkö-
tésére Morvai József, amely a kétezres évek elején volt. A vállalkozó az-
óta évekkel előre tervez, azt mondja, mindig vannak céljai, amelyek mo-
tiválják őt. Szívesen jótékonykodik, hisz Istenben, és amikor csak teheti, 
segít azoknak, akik nélkülözni kénytelenek. Morvai József, a Morvai Józsi 
szeretettel beszélt a vele készült portréban a családjáról, nejéről, lányáról 
és arról, hogy miért is imádja a mozit, a filmeket, valamint a színházat is.

 f Milyen gyermekkorod volt?
 – Keceli születésű vagyok, de 1995 

óta Kiskunhalason élünk. Én tizenhárom 
éves voltam, amikor ideköltöztünk. Ide-
álisnak mondható gyermekorom volt. 
Mint minden családnak akkoriban, ne-
künk is voltak jobb, rosszabb időszaka-
ink. Bátyámmal, öcsémmel neveltek min-
ket a szüleim.

 f Édesanyád, édesapád mivel foglal- 
kozott?

 – Édesapám fakitermeléssel, majd ké-
sőbb fakereskedelemmel foglalkozott. 
Anyu segített neki, vezette a háztartást, 
csak sajnos lebetegedett. Volt olyan is, 
hogy ő egyedül kötött üzletet, neki is ko-
moly része volt a vállalkozásban. 

 f Te is segítettél édesapádnak?
 – Persze. A fater megtanított minden-

re. Nekünk szinte kötelező volt az, hogy 
ha foglalkoztattunk egy csapatot, akkor 
nekünk is ismernünk kellett minden fo-
lyamatot. Az édesapám mindig ezt taní-
totta nekünk. Mondjuk ő is 11 éves korá-
tól dolgozott, a nagyszüleim szőlőjében 
kapált, amikor kellett. Ebben nőtt fel. 
Minket is mindig úgy tanított, hogy bele-
vitt bennünket a munkába. Saját bőrün-
kön tapasztaltuk meg minden szegmen-
sét az üzleti életnek, a kereskedelemnek. 
Napokra kivitt az erdőbe, hogy mindent 
lássak. Tizennégy éves koromtól gyakor-
latilag belevitt a munkába.

 f Hová jártál középiskolába?
 – Halason, a Garbaiban tanultam. Érde-

kes történet volt. (Mosolyog). Autósze-
relő, gépjármű-technikai szerelő szakon 
érettségiztem. A barátaim miatt válasz-
tottam ezt. Megkérdeztem édesanyá-
mat, hogy mehetek-e? Eredetileg a gim-
názium volt képben. Anyu rögtön tudta, 
hogy a haverok miatt választottam ezt 
az iskolát. Visszakérdezett: lesz-e érettsé-
gim? Amikor igennel válaszoltam, akkor 
azt mondta: ha odamész, akkor azt is be-
csülettel csináld végig. Így is volt.

 f Ebben az időszakban már volt elkép-
zelésed a jövődről?

 – Mint minden gyereknek, kamasznak 
nekem is volt olyan elképzelésem, hogy 
autószerelő leszek. Megmondom őszin-
tén, jobban szerettem volna az autókat 
vezetni, mint bármilyen műszaki prob-
lémát megoldani. Nagyon gyorsan rá-
jöttem, hogy a szerelés nem az én vilá-

gom. Remek tanáraim, oktatóim voltak. 
Egyébként nekem szerencsém volt, mert 
már általános iskolában, majd a középsu-
liban is kiváló pedagógusoktól tanulhat-
tam. Olyan emberekkel hozott össze a 
sors, akik mindig motiváltak engem. 

 f Amikor 18 éves lesz az ember, mér-
földkőnek számít az életében. 

 – Nálam is így volt. Komoly dilem-
ma előtt álltam. Volt egy olyan elkép-
zelés, hogy rendőr leszek. Anyu erre 
azt mondta, akkor jelentkezzek a főis-
kolára. Szegedre fel is vettek, a szak-

középiskolába, onnan terveztem a 
továbblépést.

 f Mégsem lettél rendőr…
 – Közbeszólt az élet. Édesanyám 

egészségi állapota súlyosan leromlott. 
Haza kellett jönnöm. A fater válaszút 
elé állított. Ő abban is támogatott vol-
na, hogy maradjak a rendőriskolában. 
Végül a másik utat választottam, haza-
jöttem, és édesapámmal együtt csinál-
tuk tovább az üzletet. Amúgy nagyon 

jók voltak a felvételi eredményeim, még 
évekkel később is hivogattak, hogy men-
jek vissza. Egyébként évekkel később 
visszamentem Szegedre, de nem ren-
dőrnek, hanem elvégeztem az erdésze-
ti középiskolát.  

 f Minden ott, és akkor kezdődött?
 – Apró lépésekben haladtam. Az első 

saját üzletem, amelyet én kötöttem, és 
mai szemmel is jelentősnek mondható, 21 
éves koromban volt. Akkor mondta a fa-
ter, hogy ez az én dolgom lesz, csináljam 
végig, tapossam ki a saját utamat. Egy er-
dőállományról volt szó, megmutattam ne-
ki. Kértem, hogy nézze meg az ő szemé-
vel, mert ő sokkal többet lát, mint én. Ez 
egyébként mostanság is így van. Az ösz-
szes többi részét az üzletnek magam csi-
náltam. Az édesapám büszke is volt rám. 

 f Milyenek voltak az üzletfelek?
 – Rutinos, jó értelemben vett csibész, 

mezőgazdasággal foglalkozó baráti tár-
saság volt. Kezdetben furcsán néztek 
rám, hogy mit akar itt ez a fiatal gyerek. 
Eleinte kételkedtek bennem, később az-
tán elárulták, hogy többször alátámasz-
tottam a gondolataikat. Sohasem be-
szélek egyébként a levegőbe. Amikor 
megköttetett az üzlet, megérkezett az 
utalás is, egyikük szinte felkapott a le-
vegőbe. Akkor hitték el, hogy tényleg 
megcsináltam.

 f Most hol tartasz?
 – Nekem terveim és céljaim is van-

nak. Egy pár évre előre tekintek, ennek 
kapcsán megfogalmazok célkitűzéseket. 
Ezeket próbálom mindig elérni az álta-
lam megszabott időn belül. Hellyel-köz-
zel sikerültek is. Persze voltak olyan el-
képzeléseim, amelyeket menet közben 
fel kellett adnom, vagy éppen meg kel-
lett változtatnom, de ilyen az élet. Min-
dig nyílnak új lehetőségek.A 
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”Ismerek nálam tehetősebb vállalkozókat, akik szíve-
sen, rendszeresen adományoznak. Lehet, hogy kő-
keménynek, ridegnek tűnnek, de nem azok. Az üz-
letben valóban kemény döntéseket kell hozni. Ami a 
jótékonysági kezdeményezésemet illeti, az csak a ki-
sebb része, amelyet láthat a nyilvánosság. Megtehe-
tem, hogy segítsek.

VÁLLALKO
ZÁS

 f Téged ez motivál, hogy tervezel, és 
végigcsinálod?

 – Mindenféleképpen. Emellett az is ko-
moly motiváció, ha van üzleti sikerem. 

Ezért dolgozom, de rögtön utána kere-
sem a következő kihívást. De ugyanez a 
siker fontos a magánéletemben is. 

 f Ha már említetted a magánéleted, a 
nejeddel, a legfontosabb társaddal rég-
óta ismeritek egymást?

 – A feleségemmel nagyon fiatalon is-
merkedtünk meg. Azóta együtt vagyunk, 
szeretjük egymást, kitart mellettem jó-
ban-rosszban, elviseli a rigolyáimat. Ko-
rábban műkörmösként dolgozott, de 
sajnos egy betegség miatt fel kell ezzel 
a tevékenységgel hagynia. Új utat kell 
keresnünk neki, úgy tűnik, ez kialakuló-
ban van. Nagyon büszke vagyok rá. A lá-
nyunk, a napokban ünnepelte a husza-
dik születésnapját. Stella Budapesten, a 
Corvinus Egyetemen média-kommuni-
káció szakon tanul. Ő a mindenünk. Ha 
fiús apuka lennék, ugyanezt mondanám. 
De az elmondhatatlanul jó érzés, ami-
kor hazajön a 20 éves lányod, ugyanúgy 
hozzád bújik, mint amikor öt éves volt. 
Ez az igazi boldogság. 

 f Jut rájuk elegendő idő?
 – Minden vállalkozó úgy kezdi, hogy 

rengeteg energiát fektet bele abba, amit 
csinál. Ilyenkor háttérbe szorul a csa-
lád. Egy idő után ez megfordul, nálam is 

így történt. Jó esetben szembesülsz ve-
le, hogy bizony vannak fontossági sor-
rendek. Engem a lányom és a feleségem 
szembesített ezzel.

 f Elárulod, hogy történt?
 – Közel 10 évvel ezelőtt volt. Nem 

egy alkalommal volt fontos üzleti ta-
lálkozó szombaton, vagy éppen vasár-
nap. Mondjuk, egy miniszternek nem én 
szabom meg, hogy mikor van rám ide-
je. Vagy megyek, vagy nincs üzlet. Egy 
szombaton történt, hogy ebéd körül ér-
tem haza. Láttam, hogy a lányom, a fe-
leségem ül az ebédlőasztalnál, éreztem, 
hogy valami nem kerek. Stella kezdte el a 
mondandóját. Idézem: apa, nekünk ugye 
van pénzünk, biztonságunk? Néztem rá, 
majd válaszoltam neki, hogy igen, van. 
Ekkor vette át a szót a nejem. Megbe-
szélték a lányommal, hogy besokalltak. A 
négy hétvégéből háromban nem vagyok 
otthon, vagy csak későn érek haza, rá-
adásul ugyanez van hét közben is. Hoz-
zátette: nem kell minden pénz, csak le-
gyünk együtt. Azt kérték tőlem, hogy ha 
nem muszáj, ne menjek. Rájuk néztem, 
onnantól befejeztem a hétvégi üzleti tár-
gyalásokat. Ők ébresztettek rá, hogy van 

fontossági sorrend. Nincs olyan üzleti si-
ker, amely pótolhatná azt, hogy saját 
szemeddel látod felnőni a gyermekedet.

 f Jól érzékelem azt, hogy a hit, a vallás 
fontos része az életednek?

 – Katolikus vagyok, megkeresztel-
tek sok-sok évvel ezelőtt. Hívő ember-
nek tartom magam, ezt a családomból 
hoztam magammal. Azt tartom, hogy 
ha valaki nem is hisz benne, de a vallás 
sohasem tanít rosszra. Ez igaz a hétköz-
napi életre, a családra is. Én szerencsés 
embernek tartom magam, a nejemmel, 
a lányommal, a közvetlen rokonaimmal 
szoros kötelékben élek. Ahogy egymást 
szeretjük, abban megmutatkozik az Úr 
ereje is. Bennem sohasem kérdőjelező-
dik meg, hogy létezik-e Isten. Ugyanak-
kor azt is el tudom fogadni, aki ebben 
kételkedik. Az élettől kapunk jót is, rosz-
szat is. Pont a hittel, a reménnyel tud 
mindenki túllépni nehézségeken

 f Néhány éve megszokhattuk tőled, 
hogy karácsony idején jótékonykodsz, a 

tűnnek, de nem azok. Az üzletben való-
ban kemény döntéseket kell hozni. Ami 
a jótékonysági kezdeményezésemet ille-
ti, az csak a kisebb része, amelyet láthat a 
nyilvánosság. Megtehetem, hogy segít-
sek. Én azt vallom, hogy sohasem a tá-
mogatás mértéke számít. Sokat jelenthet 
az is, ha egy hajléktalannak az utcán ve-
szel egy kilo kenyeret, vagy egy szend-
vicset. Ha az adomány tud segíteni egy 
kórháznak, vagy éppen egy szervezet-
nek, akkor szívesen jótékonykodom. 

 f Amikor van szabadidőd, mivel foglal-
kozol a legszívesebben?

 – Gyermekkorom óta imádom a filme-
ket, a mozit. Te biztosan emlékszel még 
a Cinema magazinra, édesanyám min-
dig megvette nekem, ő maga is nagyon 
kedvelte. Rajongok a sztárokért, több tu-

imádom az országot. Már az sokat jelent, 
ha 2-3 napra kiszakadsz a heti rutinból. 

Kép-szöveg: Jáger Levente
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 – Ez téves vélekedés szerintem. Isme-
rek nálam tehetősebb vállalkozókat, akik 
szívesen, rendszeresen adományoznak. 
Lehet, hogy kőkeménynek, ridegnek 

halasi kórházat, valamint a katolikus kö-
zösséget támogatod. Ezzel szemben áll 
az a sztereotípia, hogy a vállalkozók ri-
degek, és csak a pénzt hajtják.

cat olyan filmcsillag van, akikről nagyon 
sokat tudok. Hasonló a helyzet a színház-
zal is, ott még bensőségesebb a légkör. 
Sokat járunk a családommal Budapest-
re, vagy éppen oda, ahol új előadást mu-
tatnak be. Nagyon szeretünk utazni, én 
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Szüreti sokaság, nagy menet, sztárfellépők
Közönségvonzó 45. Halasi Szüreti Fesztivált kínált városunk szeptember 
első hétvégéjén. A háromnapos programsorozat keretében két színpa-
don váltották egymást a fellépők, a legnagyobb érdeklődés pedig idén is 
a szüreti felvonulást övezte.

Pénteken igazi sztárparádéval indult a 
45. Halasi Szüreti Fesztivál. A Bon-Bon 
együttes, Opitz Barbi, Lil G és Var-
ga Viktor is kellően megmozgatta a 
közönséget a szeptemberi éjszakában. 

Ismert slágerek, múltidéző dallamok 
csendültek fel a főtéri nagyszínpadon. 

Másnap közel negyven csoport, kö-
zösség és több száz felvonuló masíro-
zott végig a városon, a szüreti felvonu-
lás keretében. Több kiindulási pontból, 
a Kossuth utcán egyesült a lovasok-

ból, fogatokból, különböző civil szer-
vezetekből, iskolákból, intézmények-
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ből szervezett menetoszlop. A főutca 
mindkét oldalán, sokszor több sorban 
gyűltek a halasi polgárok és érdeklő-
dők, hogy megcsodálják a nagymene-
tet, vagy emlékképeket, videókat ké-
szítsenek a felvonulásról. A táncosok és 
zenés felvonuló csoportok a nagyobb 
csomópontokban megálltak és rövid 
előadásokkal tisztelték meg a jelenlévő-
ket. A felvonulók között ki-ki a profil-
jának megfelelő finomságokat kínált. 
Így voltak, akik musthoz, vörös-, rozé-, 
vagy fehérborhoz jutottak, de akad-
tak társaságok, akik pogácsát, édessé-
get kínáltak az út szélén tapsoló vagy 

biztatást nyújtó érdeklődőknek. A me-
net után Fülöp Róbert és Angela Hof-
mann polgármesterek megerősítették 
a Kiskunhalas és Kronach partnervárosi 
együttműködését. Szombaton sem volt 
hiány sztárfellépőkből. A főtéri színpad-

nál először a gyerekek bulizhattak a Ki-
csi Gesztenye Klub óriásbábjaival, majd 
jöttek az Animal Cannibals tagjai, akik 
közel 30 éves pályafutásuk legismer-
tebb slágereivel repítették vissza a kö-
zönséget a közel- és távolabbi múltba. 
Tolvai Reni zenekarával érkezett váro-
sunkba. A remek hangú énekesnő pro-
dukciójára is sokan voltak kíváncsiak. 

A programok zárásaként, vasárnap az 
Alma együttes tagjai alapozták meg a 
hangulatot. Kicsik és nagyok együtt éne-
kelték a „Nád a házam teteje” kezdetű 
dalt, melyen generációk nőttek már fel. 
A háromnapos rendezvénysorozat utol-

só motívuma a Wolf Kati Band koncertje 
volt, mely felejthetetlen, minőségi zenei 
élményt nyújtott mindazoknak, akik ott 
voltak a Bethlen Gábor téren.

Kovács Iván, Szőri Attila
FOTÓ: KARDOS CSABA, KOVÁCS IVÁN
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A közelmúltban tartotta tanévnyitó ünnepségét a művészeti iskola tan-
testülete. A nyáron változás történt az iskolavezetésben, erről az új igaz-
gatónő, Juhászné Zelei Judit beszélt.

”Az igazgatóasszony nagy örömmel köszöntötte a 
közkedvelt, nagy tudású zongora tanárnőt, Vannay-
né Zádory Emőkét, aki visszatért régi iskolájába. Rozs-
né Pernyész Hajnalka szintén ismerős, ő is zongorát 
tanít. Két volt növendék, Kis Dávid (gitár) és Husz-
ta Gábor (magánének), erősíti az iskola tantestületét. 
Juhászné Zelei Judit szót ejtett a képzőművészeti- és 
táncművészeti szakokról is, ahol szintén megfelelő a 
tanári ellátottság.

Elkezdődött a 2024/2025-ös tanév. 
A Kiskunhalasi Alapfokú Művészeti Is-
kolában sem volt ez másképpen. Az 
intézményben több változás is tör-
tént az elmúlt hetekben. 

– Jánoshalmi telephelyünk önálló 
iskolaként működik tovább, amely-
nek vezetését Kovács Andrea vál-
lalta. A halasi művészeti iskola igaz-
gatói feladatainak ellátásával engem 
bíztak meg. Sokan ismernek, hiszen 
15 éve ebben az intézményben dol-
gozom, ismerhetnek, tanárként, mun-
kaközösség vezetőként, helyettesként 
és most, mint igazgató állok Önök 

előtt. Ígérem, hogy legjobb tudásom 
szerint igyekszem végezni feladatai-
mat, ahogy eddig is tettem – mond-
ta Juhászné Zelei Judit, aki elmond-
ta, hogy a tantestületben is történtek 
változások a nyár folyamán. 

Az igazgatóasszony nagy örömmel 
köszöntötte a közkedvelt, nagy tudá-
sú zongora tanárnőt, Vannayné Zá-
dory Emőkét, aki visszatért régi isko-
lájába. Rozsné Pernyész Hajnalka 
szintén ismerős, ő is zongorát tanít. 
Két volt növendék, Kis Dávid (gitár) 
és Huszta Gábor (magánének), erő-
síti az iskola tantestületét. Juhászné 
Zelei Judit szót ejtett a képzőművé-
szeti- és táncművészeti szakokról is, 
ahol szintén megfelelő a tanári ellá-
tottság. Felhívta a figyelmet két fon-
tos eseményre a közeljövőben. 

– Október 2-án, a Zene Világnapja 
alkalmából tanári hangversenyre és 
az ehhez kapcsolódó kézműves kiál-
lításra hívunk, várunk mindenkit. Ok-
tóber 17-én jótékonysági koncertnek 

ad helyet iskolánk, a Gyermekétkezte-
tés Alapítvány javára. 

A rendezvényen a Kecskeméti Szim-
fonikus Zenekar kiváló vonósai és 
szólisták lépnek fel Hollókői Hu-
ba vezetésével szórakoztató, igényes 
muzsikával, egy ismert színész, mű-
sorvezető moderálásával. Kizárólag 
online jegyvásárlásra lesz lehetőség. 
További információk az iskola face-
book oldalán. Ha tehetik, minél töb-
ben támogassák ezt a nemes célt a 
jegy megvásárlásával és személyes je-
lenlétükkel – tette hozzá az újdonsült 
vezető. 

Juhászné Zelei Judit tájékoztat-
ta a megjelenteket tandíjról, térí-
tési díjról, hangszerkölcsönzésről, 
szervezési feladatokról, további ren-
dezvényekről, majd megköszönte 
mindenkinek a támogatást. A gyer-
mekeknek sikeres tanévkezdést, jó 
tanulást, sok gyakorlást kívánt. 

L. Molnár Anna
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„Remek csapat voltunk, vagyunk…”
Tizenhét évvel ezelőtt zárta be 
végleg kapuit az Általános Műve-
lődési Központ általános iskolája. 
Bár már eltelt bő másfél évtized, 
az egykori pedagógusközösség 
a mai napig rendszeresen talál-
kozókat tart. Az intézmény most 
kezdte volna meg 40. tanévét, en-
nek kapcsán beszélgettünk az is-
kola pár ikonikus alakjával.

Minden tanévben három alkalom-
mal szerveznek összejövetelt az ÁMK 
egykori pedagóguskollektívájának 
tagjai. Ha 2007-ben nem zárt volna 
be az iskola, most kezdődött volna 
meg a 40. tanévük. Ennek apropóján 
gyűltek össze a volt kollégák, egy kel-
lemes hangvételű beszélgetésre.

– Tizenhét éve annak, hogy meg-
szűnt az ÁMK. Ennek ellenére mi min-
den tanévben háromszor (évnyi-
tó, félév, évzáró) összegyűlünk, hogy 
megünnepeljük egymást és a közös-
ségünket. A tantestület 90 százaléka 
eljön ezekre a találkozókra, ez is bi-
zonyítja, milyen fontosak vagyunk 
egymásnak. Nagyon jó csapat volt a 

miénk, rengeteg szép emlékünk van, 
ezeket ilyenkor közösen elevenítjük 
fel – árulta el Kovács Attila, a talál-
kozó egyik szervezője.
Zámbó Károlyné is oszlopos tag-

ja volt az ÁMK tanári karának. Azt 
mondja, szinte felsorolni is nehéz, 
mi minden történt azokban az évti-
zedekben, amíg az iskolában tanított.

– Friss diplomásként, kezdő pedagó-
gusként indultam el a pályán, 1984. 
szeptember 1-én, az ÁMK-ban. Én ott 
jártam végig a szamárlétra minden 
egyes fokát. Amikor 17 éve bezárt az 
iskola, akkor igazgatóhelyettesként 
léptem ki a kapun. A csapatunk olyan 
erős volt, hogy nem csak a mindenna-
pi munka során számíthattunk egy-

másra, hanem a magánéletünkben is 
– nyilatkozta Zámbó Károlyné.

A rendezvényen ott volt Fülöp Ró-
bert polgármester is, aki egykoron az 
ÁMK diákja volt. 

Ő is szép emlékeket őriz az ott töl-
tött nyolc évről.

– Mi voltunk a második olyan évfo-
lyam, akik az elejétől ott kezdtünk, és 

végig tudtuk járni a nyolc évet. Egy 
teljesen új, korszerű iskolában kezd-
hettük meg diákéveinket. Jó osztály-
közösségünk volt, sokan közülünk 
még mindig itt élünk, a városban. Per-
sze, be kell vallanom, nagyon eleve-
nek voltunk, és biztosan sok őrültsé-
get elkövettünk gyerekként, amit az 
itt lévő tanári kar nehezen viselt el, de 
ők is jól tudják, hogy a diákoknak így 
kell viselkedniük, az idő pedig bizto-
san megszépíti mindenki emlékeit.

A Halas Televízió a napokban egy 
rendhagyó archív összeállítással idéz-
te fel az ÁMK első évtizedeinek leg-
meghatározóbb pillanatait. A retro 
válogatás természetesen elérhető a 
Halasmédia online felületein is.

Kép-szöveg: Szőri Attila



Halasi Tükör | 2024. szeptember 26. 14

EL
IS

M
ER

ÉS „Az egyik ember szemete, a másik ember kincse” 

Részlet Gajág Kálmán méltatásából 

Kiskunhalas közismert lokálpatriótája és mecénása. Vállalkozását a kezdetektől karitatív célokra is használ-
ta, hiszen a Vastelepre a társadalom legelesettebb rétege is jár. Az ő felkarolásukat önként vállalt szolgá-
latként végezte feleségével közösen. Szociális érzékenysége mellett aktív művészetpártoló. Kiállítótereket 
hozott létre és üzemeltet. Épített örökségünk megóvása is szívügye, több bontásra ítélt ingatlant mentett 
meg a pusztulástól és korszerűsített, megtartva egyedi arculatukat.

Gajág Kálmán feleségével, Erikával a telephelyen

Gajág Kálmán oklevelét Rideg László, a vármegyei közgyűlés elnöke adta át
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Harminckét kitüntetést adtak át augusztus 31-én 
a Szabadszállási Nagyvendéglőben megrendezett 
ünnepi vármegyei közgyűlésen. A díjátadáson há-
rom kiskunhalasi kitüntetett vett részt. Más hala-
siak mellett elnöki oklevél elismerésben részesült 
Gajág Kálmán, amit Rideg László Bács-Kiskun Vár-
megyei Közgyűlés elnökétől vett át a Nyitott Égbolt 
Vastelep Kft. alapítója. Gajág Kálmán pályájáról, 
közéleti szerepvállalásáról nyilatkozott lapunknak.

Megtisztelő volt számomra, hogy elismerő oklevelet 
kaptam Rideg Lászlótól, a vármegyei közgyűlés elnöké-
től, ami nem elsősorban vállalkozói tevékenységemnek, 
hanem közéleti támogatói munkámnak szólt, és amiről 
bevallom nem szoktam beszélni, mert nem azért tettem, 
hogy ezzel népszerűséget érjek el, hanem mert a csalá-
dom tagjait is ideértve, mi ilyen irányultságúak vagyunk.

Pályámat több mint negyven éve, 1981-ben, alkalmazott-
ként kezdtem a Délmagyarországi Melléktermék- és Hul-
ladékhasznosító Vállalatnál (MÉH) a Jókai utca 1. szám alatti 
bérelt telephelyén. Kereskedelmi végzettséggel rendel-
keztem, és annak megfelelő munkakört láttam el. A mai 
értelemben vett hulladékgazdálkodás az egészen más mi-
nőségen történt, és mint látható manapság óriási fejlődé-
sen ment át, amit először alkalmazottként, majd később 
vállalkozóként megéltem. 1993-ban jöttünk ide a Majsai 
útra, akkor már vállalkozóként, és lett a jelenlegi helyszín a 
Nyitott Égbolt Vastelep Kft. telephelye.

Ez a munka akkor nem volt sikk, hogy finoman fejez-
zem ki magamat. Viszont sok mindenre megtanított. Én 
még a szeméttelepről guberálóktól kaptam sokszor fém- 
és egyéb hulladékot. Sokaknak megélhetési tevékeny-
ség volt ez és ők bizony a társadalom szegényebb réte-
géhez tartoztak. Ez belőlem egyfajta tiszteletet hozott elő, 
és megmondom őszintén, ha segítségre szorultak én se-
gítettem ezeken az embereken úgy, hogy ez ne legyen 
számukra bántó. De más módon is ösztönöztem ember-
társaim a hulladékelhelyezés szakszerűségére. Környezet-
tudatos, nevelést nyújtó gyűjtési akciókat indítottunk is-

„Ha tudsz, segíts, tedd szebbé mások karácsonyát!” kezde-
ményezésünk. Ott például akadt olyan vállalkozó, aki 1000 
párnát ajánlott fel a közös ajándékozásba a többi mellé. 
Sok-sok ilyen karitatív tartalmú akcióról tudnék még me-
sélni. Szeretném hozzátenni, hogy a munkámban a csalá-
dom mindig velem volt, csakúgy a támogató kezdemé-
nyezésekben is, amelyek során komoly segítséget kaptam 
feleségemtől Erikától, aki szeretett a háttérben maradni.

Van egy mondás, ami szerint gondolkodom a mai na-
pig, ez pedig „az egyik ember szemete, a másik ember 
kincse”. Így születtek azok a gyűjtemények, amelyek ké-
sőbb országos visszhangot is kiváltottak. Nevezetesen a 
régi eldobott tárgyakat rendszerezve esztétikus nyújtó ki-
állítást raktam össze, ami egyben történelmi  látképlenyo-
matot is adott az utókornak. Ilyen módon gondolkodtam 
régi elhagyott, elhanyagolt épületekről is, és nem hagytam 
az enyészet martalékává az egykori TSZ központ kis kas-
télyát a Sóstó mellett vagy a Bogárzói iskola épületét, ahol 
környezetvédelmi táborok találtak otthonra.

Összességében azt mondom, hogy érdekes történe-
tekkel teli hasznos pályát tudhatok magam mögött, ami-
ben remélem a körülöttem élőknek is tudtam nyújtani va-
lami maradandót, örömtelit. Elégedettséggel tölt el az is, 
hogy olyan fiataloknak tudtam átadni a telepet, akik leg-
alább úgy, vagy szakmailag még korszerűbb felfogással 
viszik tovább ezt a vállalkozást. És ami a fontos, ezt nem 
lehet abbahagyni. Örülök, hogy még ma is kérik a segít-
ségemet, és meg is tesszük ezt a mindennapokban Eri-
kával, a feleségemmel, mert nekünk ez nem munka, ne-
künk ez az életünk. 

Kép-szöveg: Kovács Iván

koláknak, intézményeknek, és mindig adtunk valami plusz 
figyelmességet vagy ajándékot a résztvevőknek. Ezt a 
munkát alázattal, szorgalommal kell végezni, és ez ma is 
igaz. Még vállalkozói társakat is sikerült sok-sok karitatív 
program mellé állítani. Név nélkül, de volt egy karácsonyi 
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Felavatták a Kronach sétányt

Kakaós csigát és almát kaptak a biciklisek

Egy újabb sétánnyal bővült Kiskunhalas belvárosa. A Városháza épülete 
mellett avatták fel a Kronach sétányt. Ezzel ünnepelték meg a két testvér-
település 30 éves közös múltját. A városvezetők elmondták, sok előremu-
tató lehetőséget rejt még magában ez a kapcsolat.

Vladár Károly dudajátékával kez-
dődött meg az az esemény, melynek 
keretében Kiskunhalas és Kronach 
testvérvárosi kapcsolatát ünnepel-
ték. A jelenlévők közösen idézték fel 
az elmúlt három évtized meghatá-
rozó pillanatait. A 30 éves évfordu-
ló kapcsán egy új sétánnyal is bővült 

Kiskunhalas belvárosa. Fülöp Róbert 
polgármester elmondta, ez az ese-
mény egy hosszabb folyamat újabb 
állomása.

– Szerettük volna minden testvértele-
pülésünket valamilyen módon megje-
leníteni a közterületeinken. A Szabad-
kai út, Szent György tér és Kanizsa tér 

korábban is létezett már, de elkezdtünk 
gondolkodni azon, hogy amely települé-
sekről még nincs elnevezve semmi, őket 
mi módon tudnánk bevenni ebbe a soro-
zatba. Így kapott most névtáblát a Vá-
rosháza melletti sétány.

Kronach polgármestere a település la-
kóinak háláját tolmácsolta, amiért Halas 
ilyen nagy figyelmet fordít a városukkal 
való kapcsolatra.

– A testvértelepülési kapcsolatok na-
gyon fontosak, és nagy jelentőséggel 

bírnak. Nagyon jó alapokon áll ez a kö-
zöttünk lévő harmincéves történelmi 
hagyomány, amit természetesen foly-
tatnunk kell. Megtiszteltetést és sze-
retetet éreztem, amikor megtudtam, 
hogy egy sétányt avatnak a városi ün-
nepség keretében. A tábla itt van Kis-
kunhalas szívében, úgyhogy azt hiszem, 
ez azt jelenti, mi kronachiak is a halasi-
ak szívében lakozunk – mondta Ange-
la Hofmann.

Kép-szöveg: Szőri Attila

Egy héten keresztül zajlottak az Európai Mobilitási Hét programjai, a Ha-
lasi Városmenedzser Kft. szervezésében. A Bringás reggeli keretében a 
kerékpárosok kakaós csigát és almát kaptak a Bethlen Gábor téren.

– Ebben az évben már másodszor tud-
tuk megszervezni a Bringás reggelit. Ta-
vasszal is nagy sikere volt, és most is 
sokan megálltak a főtéren. Örömmel 
fogadták el tőlünk a kakaós csigát és 
az almát – árulta el Királykuti Anna 
programszervező.

A megkérdezett emberek úgy gondol-
ják, ez igazán jó motiváció lehet azok-

nak, akik a mindennapokban nem bicik-
livel közlekednek.

– A testmozgás mindenképpen nagyon 
fontos dolog. Szerencsére nálunk a gye-
rekek a kerékpározást jó szórakozásnak 
is tartják. Nagyon jó a Bringás reggeli, 
hiszen sokakat szerintem rávesz arra, 
hogy elővegyék a biciklijüket. Ajándé-
kot is kapnak az emberek, és lehet, hogy 

a későbbiekben egy új szokássá válik a 
rendszeres kerékpározás – nyilatkozta 
Németh Tibor, aki három gyermekével 
érkezett a főtérre.
Kuris István László alpolgármester 

és Fülöp Róbert polgármester is bi-
ciklivel érkezett dolgozni a rendezvény 
napján. Úgy látják, fontosak az ilyen 
jellegű rendezvények, hiszen kellően 
figyelemfelhívóak.

– A gépjárműforgalom már olyan 
szintre emelkedett Kiskunhalason, hogy 
a város útjai szinte már nem is tud-
ják elviselni, így a kerékpáros struktú-
rát igyekszünk folyamatosan fejleszteni. 
Hiszen ez egy olyan közlekedési eszköz, 
amivel elkerülhetők lennének ezek a du-
gók és tumultusok – fejtette ki Kiskun-
halas polgármestere.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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RÉ Az aucklandi kézilabdacsapat oszlopos tagjává váltam
Dr. Gusztos Enid neve nem hangzik ismeretlenül Kiskunhalas zenei életé-
nek történetében, hiszen fazekasos kora óta sokszor szerepelt már kü-
lönböző rendezvényeken. Mondott mesét, énekelt óvodai, iskolai ün-
nepségeken, fellépett városi eseményeken. Most azonban új oldaláról 
mutatkozik be, Új-Zélandon tevékenykedik, a Kőrösi Csoma Sándor Ösz-
töndíjprogram keretében a zene és hagyományaink iránti szeretetet plán-
tálja a diaszpórában élő magyar gyermekekbe. Nem mellesleg az Aucklan-
di Kézilabda Klub színeiben bajnoki mérkőzéseken vesz részt.

 f Itthon már kézilabdázott. Mikor és 
minek a hatására került kapcsolatba ez-
zel a sportággal?

 – Egészen kiskoromtól része volt az 
életemnek. Első emlékeim között szere-
pel, amikor Bence, a bátyám más-más 
városokban lezajló kézis meccseire jár-
tunk. Édesapám és édesanyám is kézi-
labdázott, mégis a testvérem jelentette 
a legerősebb motivációt azzal kapcso-
latosan, hogy én is ténylegesen pályára 
lépjek. Az általános iskolai tanulmánya-
imat a Fazekasban kezdtem, ahol a túl-
súlyom miatt gyógytestnevelési foglal-
kozásokra „ítéltek”. Soha nem éreztem 
azt, hogy a javamra válna, sőt kifejezet-
ten untam. Egy alkalommal hallottam a 
tagozatos testnevelésre járó barátaim-
tól, hogy ők órán szivacskézilabdáznak. 
Örökké hálás leszek a szüleimnek, mert 

villámgyorsan megoldották a változta-
tást és a következő héten már azokra 
a testnevelés órákra járhattam, így én 
is részt vehettem az említett edzése-
ken. Rengeteget segített az önbecsülé-
semnek az, hogy csak azért, mert nem 
voltam vékony, Tóth István, az akkori 
testnevelő tanárom meglátta bennem, 
hogy képes vagyok az intenzívebb test-
nevelés űzésére. 

 f Beváltak az elképzelései?
 – Teljesen. Amikor az első edzésen 

megkérdeztek, hogy milyen poszton sze-
retnék játszani, azonnal rávágtam, hogy 
„beálló!” Fogalmam sem volt ugyan a 
posztokról, de azt tudtam, hogy a bátyám 
beálló, ezért én is az szerettem volna len-
ni, mert nagyon felnéztem rá. Ki tudja, ha 
mást választok, ma irányító vagy szélső is 
lehetnék? Mondjuk átlövő biztosan nem 
… ahhoz túl alacsony vagyok az európai 

kézilabdában. A szivacskézilabdázók közül 
néhányunkat, akiket tehetségesebbek-
nek találtak, elhívták az akkor még KNKSE 
edzéseire. Először nagyon izgultam, mert 
nem tudtam, hogy elég ügyesnek talál-
nak-e. Később, amikor a „Fazékból” átke-
rültem a Bibó István Gimnáziumba, Katkó 
Andrea tanárnő már az első héten meg-
kereste azokat, akikről tudta, hogy volt 
már közük a kézilabdázáshoz. Így a bibós 
csapat mellett már nem csak az edzése-
ken vettem részt, hanem engem is leiga-
zoltak a KNKSE csapatához. 

ramon vettem részt. Azonban egy sé-
rülés eltántorított attól, hogy ott edzé-
sekre járjak – meg azzal „vigasztaltam” 
magam, hogy talán már túl késő is len-
ne újra játszani.

 f Szinte párhuzamosan, előbbiekkel 
egy időben a kulturális területen is ki-
próbálta magát. Sikerrel.

 – A családom elmondása szerint min-
dig is nagyon szerettem szerepelni, ver-
set és mesét mondani, illetve énekelni. 
Ahogy teltek az évek, többen szépnek 
találták a hangomat, és ezáltal rengeteg 
óvodai, később iskolai kulturális rendez-
vényen, számtalan mesemondó ver-
senyen vettem részt. Iskolai és városi 
ünnepségekre gyakran kaptam meghí-
vásokat. 2013-ban az M1 Televízió „Ba-
laton Hangja” című tehetségkutatóján 
is részt vettem, amin első helyezett let-
tem. Az volt az első nagyobb elismerés 
az éneklés területén. 

 f Maga mögött hagyva a Bibót, a kézi-
labdázást és a könnyűzenei fellépéseket, 
új vizekre evezett.

 – Miután végeztem a jogon Szege-
den, számomra elég korán kiderült, 
hogy a klasszikus jogi szakmák nem 
igazán nekem valók. Már az államvizs-
gák letétele előtt keresgéltem álláslehe-
tőségeket, és így került a látóterembe 
a Kőrösi Csoma Sándor Program (KCSP), 
melynek céljaként a diaszpórában élő 
magyarság támogatását jelölték meg. 
Elsőre nagyon megtetszett, főleg ami-
kor kiderült, hogy ezt a tevékenysé-
get akár a gyermek korcsoportúakra is 
ki lehet terjeszteni. Fokozta az örömö-
met, hogy az a régi nagy álmom is való-
ra válik, miszerint valamilyen formában 
énekléssel is tudok foglalkozni. A pályá-
zatomban a népzenei nevelést, hagyo-
mányőrzést és rendezvényszervezést 
jelöltem meg tevékenységi területként. 
Az írásbeli „bemutatkozásom” alapján 
behívtak egy interjúra, majd hamarosan 
– ez év február elején – megkaptam az 
igenről az értesítést is.

 f Mi volt az oka annak, hogy aztán 
megvált a kézilabdázástól?

 – Egészen addig, amíg abba nem 
hagytam, nem jöttem rá, hogy milyen 
fontos szerepe volt az életemben. Úgy 
éreztem nekem ennyit szánt az ég a ké-
zilabdás „karrierben”. Középiskolás éve-
imben nem volt a héten olyan nap, 
hogy egy iskolai vagy egyesületi edzés 
ne lett volna, hétvégén pedig meccsek-
re jártunk. Így a vasárnap kivételével 
minden nap foglalkoztunk a kézilabdá-
val. Mégis miután úgy döntöttem, hogy 
az egyetem mellett már nem folytatom 
ezt a sportot és egy tornát vagy mecs-
cset néztünk a családommal minden al-
kalommal elmondtam, hogy mennyire 
bánom, hogy abbahagytam. Elmélet-
ben foglalkoztatott a visszatérés, még 
Németországban is, amikor csereprog-
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 f És februárban már utazott is 
Új-Zélandra, egész pontosan Auckland-
be, 9 havi ott tartózkodásra és a hiva-
tással felérő munkára.

 – A vállalt időtartamból 7 hónap már 
nagyon gyorsan eltelt, talán túl gyorsan 
is. A fogadó szervezetemnél, az Auck-
landi Magyar Klubnál szívmelengető 
módon fogadtak, és barátként kezel-
nek azóta is. A közel negyven főből ál-

ló gyermeksereg tagjaival közvetlen jó 
kapcsolatot tudtam kialakítani, nagyon 
befogadóak, partnerek a programok 
során – igaz, hogy korosztályilag nem 
esünk messze egymástól – akár milyen 
rendezvényről is van szó.

 f A konkrét feladataira is rákérdeznék.
 – Nehéz megfogalmazni, mert rend-

kívül változatos és sokrétű. A gyerekek, 
akik az Auskola (Aucklandi Magyar Is-
kola) tanulói velem mindig, egymással 
egyre gyakrabban magyarul beszélnek. 
A hagyományőrzés témájában népze-
nével, népdallal, néptánccal, népme-
sékkel ismertetem őket ösztöndíjas-tár-
sammal, Póda Petra Piroskával. Azzal 
a titkolt vággyal is, hogy évek múltán, 
ha visszagondolnak a hétvégi magyar 
iskolában eltöltött idejükre, mosolyog-
va jusson eszükbe néhány népdal, amit 
szívesen énekeltek velem az Új-Zélan-
don eltöltött időm során. A kézműves 
foglalkozásokon hasznos gyakorlati ta-
nácsokkal látom el őket. Megszervezek, 
lebonyolítok különböző ünnepekhez 
köthető rendezvényeket, sőt az időslá-
togatásból is kiveszem a részem. Néha 

írok cikket a magyar nyelvű, helyi hír-
lapba is.

 f Szabad idejében mit csinál?
 – Szinte teljes egészében a kézilabdá-

zásnak szentelem. Az Aucklandi kézilab-
dacsapat oszlopos tagjává váltam az el-
múlt hónapokban, így végtelenül nagy 
örömmel gondolok vissza arra, amikor 
még otthon, először e-mailben keres-
tem meg a csapatot, hogy csatlakozhat-

nék-e annak ellenére, hogy most már 6 
éve nem játszottam. Természetesen az-
óta minden csapattársamhoz mélyen 
gyökerező szeretet fűz. Ennek a kö-
zösségnek köszönhetően van olyan ér-
zésem, mintha nekem itt, Új-Zélandon 
ők lennének a családom. A kézilabdá-
zásban is sok jó, pozitív élményt gyűjt-
hettem be. Amelyikre a legbüszkébb 
vagyok, júniusban az egyik bajnokság 
All-star csapatába is bekerültem, mint 
legjobb beálló.

 f Egyébként remekül érzi magát Új-
Zéland legnépesebb, másfél milliós lé-
lekszámú városában? 

 – Igen. Nagyon megszerettem a kör-
nyezetet, az embereket, az itteni életet. 
Auckland megítélésem szerint kisváro-
si hangulatot áraszt, holott metropolis, 
széles utcákkal, nagy terekkel. Első szá-
mú nevezetessége a város legmaga-
sabb épülete, a 328 méter magas Sky 
Tower a város „villámhárítója”. Állítólag 
évente átlagosan tíz villámcsapás is éri, 
de a szerkezetének köszönhetően sem 
az épületben, sem a benne tartózko-
dókban nem esik kár. Csodálatos a ki-

világítása, száz színben és színkombiná-
cióban, és mindegyiknek van jelentése, 
üzenete. Ez volt az első nevezetesség, 
ahová az első napjaimban ellátogattam. 

 f Az Északi szigeten milyen látványos-
ságok vannak még, és megnézte-e már 
őket?

 – Amelyiket mindenkinek ajánlanék, 
attól függetlenül, hogy látta-e a Gyűrűk 
ura című filmet, avagy sem, az a Hob-
biton. Aucklandtől 170  km-rel délre ta-
lálható a film egyik forgatási helyszíne, 
Matamata nevű település közelében. 
Szenzációs. Megkérik ugyan a belépő-
jegyek árát, de megéri.

 f Hogyan festené le magát Új-Zélan-
dot? Mi az, ami egyaránt jellemzi az 
Északi és a Déli szigetet is?

 – Az ugye köztudott, hogy a déli fél-
tekén a Csendes-óceán közepén fekszik, 
és hogy a fővárosa Wellington. A röp-
képtelen kiwi madár a nemzeti állatuk – 
s érdekes módon az új-zélandi emberek 
nagy előszeretettel nevezik magukat 
„kiwinek”. Húszezer földrengést regiszt-
rálnak évente, de ennek nagy része alig-
alig érzékelhető. Ettől függetlenül a vilá-
gon itt a legszigorúbbak az építésügyi 
szabályok, de a gyerekeket már óvo-
dás koruktól oktatják arra, hogy mégis 
mit kell tenni (pédául bebújni az asztal 
alá) ezekben az esetekben. Az Antark-
tisz feletti ózonlyuk érezhető hatása mi-
att magas faktorszámú naptej haszná-
lata nélkül már 10 perc alatt is csúnyán 
le lehet égni. A tisztaság megőrzése 
számukra szent, a szemetelés az egyik 
főbűn. A világ szinte minden természe-
ti csodáját itt felfedezhetjük. Nincsenek 
híján a szép tiszta vizeknek, gyönyörű 
hegyeknek, vízeséseknek. Az itt lakók-

ról elmondható, hogy barátkozó termé-
szetű, nyugodt, elfogadó nép. A menta-
litásukhoz egyaránt tartozik a természet 
és az egymás iránti tisztelet. 

 f A hivatalos nyelvek az angol, a mao-
ri és az új-zélandi jelnyelv. Angolból per-
fekt. Tanulja-e a maori nyelvet? 

 – Nem, mert anélkül is tökéletesen le-
het boldogulni. Általában minden föld-
rajzi névnek van angol és maori meg-
felelője, így néhány azért rám ragadt. 
Tetszik az Új-Zélandot megtestesítő 
Aotearoa szó, amelynek a jelentése a 
„Hosszú fehér felhő földje”. Különben 
most koreai nyelvleckéket veszek.

 f Kíváncsi lennék arra, hogy van/van-
nak-e példaképei. 

 – Az édesanyám és az édesapám. 
 f Tervei a jövőt tekintve?
 – A közeli jövőben egy kéthetes dé-

li szigeti körutazás a lehető legtöbb kü-
lönlegességet felkeresve, illetve elbú-
csúzni azoktól a barátaimtól, akikkel 
valószínűleg hazautazásom előtt nem 
fogok már többet találkozni. Eltöltök 
majd néhány napot Sydneyben is. No-
vember 15-e után pedig, miután ha-
zautaztam, sok minden előfordulhat... 
Lehet, hosszabbtávon Kiskunhalason 
maradok, lehet, visszautazok Auckland-
be, vagy Argentínába vagy akár Kolum-
biába... Szeretnék még kézilabdázni is, 
most nagyon sok erőt merítettem az it-
teni élményekből, így szeretném még 
néhány évig amatőr szinten folytatni. 

Egy biztos, e néhány hosszú hónap 
után a családommal szeretném majd a 
legtöbb időt eltölteni. 

Vass Katalin
A FOTÓKAT DR. GUSZTOS ENID 

BOCSÁTOTTA RENDELKEZÉSÜNKRE
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Visszapillantó Tükör
Erről írtunk 1989, 1999 és 2019 szeptemberében

Időutazásunk tizenhatodik állomására hívjuk olvasóinkat abban remény-
kedve, hogy mindenki szeret nosztalgiázni. Szerencsére a Halasi Tükör-
nek 37 évnyi múltja van, és bízunk abban, hogy még legalább ennyi lesz a 
jövőnk is. Az archívum számtalan érdekességet rejt, amelyekre talán már 
nem is emlékezünk. Olyan pillanatok, történések ezek, amelyek között tal-
lózva újraélhetjük, hogy milyen tükröt tartottunk Kiskunhalas elé 1989-ben, 
1999-ben és 2019-ben. A tizenhatodik részben, rendhagyó módon a 35 év-
vel, a 25 évvel és az 5 évvel ezelőtti szeptemberi krónikákból idézünk.

1989. szeptember
Gyakran hallok olyan kritikát, mely sze-

rint a Halasi Tükör langyos, nem elég 
kemény. Ez a mondat mostanság is el-
hangzik, pedig Kovács Pál kollégám 35 
évvel ezelőtt írta ezt le címlapos jegy-
zetében. Az egyébként kiváló tollú 
zsurnaliszta éppen azt fejtegette, ami 
2024-ben is aktuális: mit lehet megírni, 
és mit nem lehet közzé tenni. 

Interjú készült Szabó Károllyal, az 
akkori első titkárral. Az MSZMP politi-
kusa a maiak számára is megszívlelendő 
mondatot mondott: haladó program-
mal, becsületes munkával lehet a bizal-
mat visszaszerezni. 

Ugyanebben a számban Ferincz Já-
nos a KISZ utódszervezetének, a HA-

Három idegen nyelvet, oroszt, néme-
tet, angolt tanítanak ettől a tanévtől 
kezdve a Felsővárosi Általános Iskolá-
ban. Ladóczki István megosztotta ak-
kori olvasóinkkal kárpátaljai élménye-
it, amelyeket egy utazás során szerzett.

1999. szeptember
Sokat tett az európaiság érdekében, 

ezért Európa Diplomát kapott Kiskun-
halas, amelyet a város küldöttsége 
Brüsszelben vett át. 

Harminchárom évvel a mosonmagya-
róvári sortűz után folytatódott a Du-
dás-ügy. A kiskunhalason élő nyugal-
mazott ezredessel szemben rendőri 
beavatkozást kért a megyei bíróság ka-
tonai tanácsa, hogy megjelenjen a tár-

gyalásán. Végül erre nem volt szükség, 
mert az idős határőrtiszt ott volt a tár-
gyalóteremben. Dudás István fogad-
ta a Halas Televízió stábját, azt hang-
súlyozva, ártatlan az ellene felhozott 
vádakban. Közben életveszélyesen 
megfenyegették dr. Csapó Imrét, aki 
a védelmét látta el. Fazekas Sándor 
alezredes lett Kiskunhalas rendőrkapi-
tánya, akinek harminc éves múltja volt 
a testületnél. 

A Semmelweis térre tervezet áruház el-
len indult egy tiltakozási hullám a város-
ban. Közben egy békéscsabai cég vég-
zett felmérést, az általuk megkérdezett 
ezer halasi többsége szerint kell a Plus 

TISZ-nak a Sóstón megrendezett prog-
ramját szedte ízekre. 

Nem kell nekünk ejtőernyős címmel 
pedig született egy cikk, mivel aláírás-
gyűjtés kezdődött egy kisbolt vezetőjé-
nek áthelyezése ellen. 

A nappal is világító lámpák költségei-
nek járt utána a lap, kiderült, hogy egy 
részét a tanács, másik részét pedig a 
szolgáltató fizeti.

A lap megírta azt is, hogy 1989-ben F. 
Nagy József mérnöktanár, Rébék Be-
nő gazdálkodó, valamint Orbán István, 
a Fa- és Építőipari Szövetkezet elnöke 
kapta meg a Pro Urbe-díjat. 

Áruház Kiskunhalasnak. Az akkor nagy 
népszerűségnek örvendő kisgazda poli-
tikus, dr. Torgyán József Kiskunhalasra 
látogatott. Közepest kapott a halasiaktól 
a közterületek állapota, miután a város-
háza egy felmérést végzett a lakosság 
körében. Halasi ATI néven indult új au-
tósiskola Kiskunhalason, és megkezdő-
dött a csatornázás is a városban. Főszer-
kesztősége előtt 9 évvel Poór Csaba, a 
Bibó István Gimnázium diákja nyerte a 
Kossuth-szónok vetélkedőt.

2019. szeptember
Több mint 381 millió forintos fejlesztés 

volt a halasi kórházban, a változás igen 

látványosnak bizonyult. A legendás bir-
kózóedzőről, Dósa Istvánról nevezték 
el az új birkózócsarnokot, amelyet ün-
nepélyes keretek között avattak fel. 

Az év polgármestere elismerést vehet-
te át Fülöp Róbert a megyei közgyűlés 
elnökétől, Rideg Lászlótól.  

Katonai tiszteletadás mellett búcsúztatták 
Krizsán Mihály nyugalmazott ezredest, a 
Gábor Áron Laktanya korábbi parancsno-
kát. Beszédet mondott dr. Benkő Tibor, 
Magyarország honvédelmi minisztere. 

Közel 4 milliós felújítás volt a városi 
bölcsődében, amelynek révén komfor-
tosabb körülmények között játszhattak 
az udvaron a gyerkőcök. 

A 40. Halasi Szüreti Fesztivál kereté-
ben avatták fel a lengyel testvérváro-
sunk tiszteletére a Nowy Sacz sétányt, 
amely a városházától a piacig vezet. 

Az esős időjárás alapvetően befolyá-
solta a fesztivál hangulatát, ugyanis a 
szombaton vigasztalhatatlanul esett. 
Vasárnapra viszont kiderült, több ez-
ren csápoltak a Bikini koncertjén a 
főtéren. 

Aranydiplomás testnevelők találkoz-
tak Kiskunhalason, Tóth Tibornál, To-
tya bácsinál, ahol nosztalgiáztak a régi, 
szép időkről. 

Jáger Levente
szubjektív visszaemlékezése
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A kerékpáros közlekedést népszerűsítették Halason
Kiskunhalason is népszerű volt az Európai Autómentes Nap, amely a mo-
bilitási hét egyik kiemelt rendezvényének számít. A főtéren több mint 
200 óvodás ismerkedett meg a legalapvetőbb közlekedési szabályokkal, a 
táblákkal. Az egészséges táplálkozásban a helyi védőnők segítettek, míg 
megtanulhatták az újraélesztés fogásait is. Természetesen kerékpároz-
hattak is, mint azok az általános- és középiskolások, akik beneveztek az 
ügyességi versenyre.

Évek óta hagyomány, hogy Kiskunha-
las is kiveszi a részét az Európai Mobi-
litási Hét rendezvényeiből. Ennek egyik 
fontos eseménye az autómentes nap, 
amikor a kerékpáros közlekedés nép-
szerűsítése kerül a fókuszba. A Halasi 
Városmenedzser Kft. idén is megszer-
vezte ez a programot, a helyszín a fő-
tér volt. 

A délelőtt folyamán a helyi védőnők 
az egészséges táplálkozást népszerű-
sítették, a gyerekek kóstolhattak is. A 
Magyar Vöröskereszt Kiskunhalasi Te-
rületi Szervezetének vezetője, Fekete 
Noémi egy speciális bábu segítségé-
vel az újraélesztés alapfogásait mutat-
ta meg a kíváncsiaknak. A legbátrabbak 
ki is próbálták ezt. A Kiskunhalasi Ren-
dőrkapitányság a közlekedési szabályok 
ismertetésére helyezte a fő hangsúlyt. 

Megmutatták a téren megforduló több 
mint 200 ovisnak az alapvető közleke-
dési táblákat. Az esemény vendége volt 
Halápi Sándor velocipéd világbajnok.  
A gyerekek kipróbálhattak többféle ke-
rékpárt is. Az Európai Autómentes Nap 
délutánján környezetvédelmi, valamint 
kerékpáros ügyességi vetélkedő volt. A 
bringások közül mind az általános, mind 
pedig a középiskolások ügyesen oldot-
ták meg a feladatokat, teljesítették az 
egyébként nem könnyű pályákat. A hét, 
általános iskolai csapat közül a győzel-
met a Kertváros szerezte meg. A kö-
zépiskolák versengéséből a II. Rákóczi 
Ferenc Katolikus Gimnázium és Techni-
kum került ki győztesen.

Kép-szöveg: JL
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Születtek: Radák Áden (Dobler Szonja) Hajós, Radák Doma (Dobler Szonja) Hajós, Pólya Alíz (Kanalas Anna) Csongrád, Szabó Dominik (Gebles Erika) Hajós, Var-
ga Marcell (Miskolczi Ágnes Margit) Szeged, Rádi Dominik (Almási Réka) Bugacpusztaháza, Bozsákovics Boldizsár (Grezsa Judit) Ballószög, Kolompár Zoltán Joel 
(Gémesi Éva Ilona) Kiskőrös, Geleta Blanka (Tóth Cintia) Mélykút, Paszterkó Soma András (Pap Evelin) Bátmonostor, Süli-Csontos Luca Erzsébet (Rácz-Fodor Ág-
nes) Szank, Varga Dorottya (Tamás Alexandra) Tompa, Borsos Ájlin (Rostás Tifani) Kiskunhalas, Balogh László (Boldoczki Nikolett) Kiskőrös, Maráczi Abigél (Ur-
lauber Dominika) Kiskunhalas, Fekete Áron (Fodor Ramóna) Kiskunhalas, Pölös Elizabet (Sebők Bernadett) Tömörkény, Kupa Mór (Molnár Adrienn) Szeged, Far-
kas Belián (Berta Zsanett) Kiskunfélegyháza, Oroszi Lenke (Dávid Dorottya Boglárka) Szeged, Gajdacsi Tifani (Tóth Emília) Kistelek, Gellér Áron (Makovity Ildikó) 
Ásotthalom, Breznyán Liza (Molnár Lilla) Kiskőrös, Matúz Emília (Ferenczi Dorka) Helvécia, Nagy Panka (Duzmath Dóra) Szabadszállás, Orbán Kolos Zsolt (Dok-
tor Dorottya) Szentes, Balázs Lujza (Gyovai Lilla) Tázlár, Nyiri Elizabet (Szabó Erika) Izsák, Izsák Roland Krisztofer (Csajó Nikolett) Szeged, Kovács Gergő (Barna 
Zsanett) Szeged, Papdi Linett Anna (Rátkai Petra) Ruzsa, Bányai Zoltán (Rózsa Krisztina) Kiskőrös, Szabó Bence (Magyar Brigitta) Kiskunmajsa, Csépi Miron (Do-
mokos Cintia) Vaskút, Szeleczki Mirella (Keresztes Tímea) Jászszentlászló, Szabó Valentin Sándor (Rostás Brigitta) Kiskőrös, Deák Konrád (Katzenbach Evelin) Kis-
kunhalas, Sipos Zora (Nagy Regina Anna) Kiskunhalas, Angyal Lilien (Teleki Bernadett Tünde) Zákányszék, Gera Ájlin (Vörös-Balog Vanessza) Kiskunmajsa, Aszta-
los Kornél (Marancsik Renáta) Kisszállás, Hegyi Zselyke (Gerebenes Lucretia) Kiskőrös, Kolompár Milán (Kolompár Alexandra) Kiskunhalas, Varga Hunor Norbert 
(Berki Dominika) Páhi, Jénáki Szofi (Deák Fruzsina) Kalocsa, Sinka Marcell (Nagypál Szandra) Kecskemét, Orcsik Levente (Ferró Csilla) Kiskőrös, Dobos Bence (Se-
res Jolán) Kunfehértó, Szentpéteri Vince (Juhász Brigitta) Kiskőrös, Bánáti Lia (Török Beáta) Kiskőrös, Bránya Mia Lara (Haskó Krisztina) Csengőd, Arany-Schnei-
der Ervin (Schneider Katalin) Kiskunhalas, Bakaity Noémi (Vass Ágnes) Szeged, Horváth Bence (Onda Barbara) Kiskunhalas, Molnár Olivér (Gáspár Viktória) Tázlár, 
Polgári Szilvia (Szűcs Krisztina Edina) Páhi, Nagy Amira (Fődi Mónika) Kömpöc, Jegyes-Molnár Áron (Rab Zsuzsanna) Kiskunhalas, Papp Zselyke (Ragadics Ágnes) 
Kisszállás, Makszin Olivér (Bán Renáta) Szeged, Zerinváry Vince Vitéz (Schirilla Hédi) Kiskunmajsa, Kátai Malina Anna (Szabó Ágnes) Jánoshalma, Csenki András 
(Csicsiri Dorottya) Kistarcsa, Dulicsek Iván (Gulyás Mónika) Kiskunfélegyháza, Juhász-Bóka Axel (Doszkocs Diána) Kiskunhalas, Káldi Kevin (Kürtösi Bíborka Re-
gina) Szank, Kis Fanni (Szanyi Alina Ágota) Harkakötöny, Kohány Kira (Benyeda Helga) Kalocsa, Kordás Pál (Keszei Ilona) Zákányszék, Turú Kármen (Merchesan 
Alexandra Georgiana) Akasztó, Besze Noel (Pivarcsi Szilvia) Kecel, Földi Luca Anna (Pálfi Alexandra Éva) Kunfehértó, Kókai Elizabet (Domján Dalma) Kunfehértó, 
Kiskovács Noel (Márki Ibolya) Kiskunhalas, Kovács Kornél (Kolonusz Dorina) Soltvadkert, Markó Marcel (Nagy Friderika) Felsőszentiván, Pap Ádám Vencel (Szi-
geti Aliz Zsuzsanna) Kalocsa, Pálinkó Erika Elina (Pipicz Tímea) Kelebia, Bürgés Nóra Babett (Hovanyecz Klaudia) Üllés, Banka Alíz (Juhász Andrea) Kunfehértó, 
Lakatos Marcell (Bera Viktória) Jászszentlászló, Bodrogi Dóra (Simon Barbara) Kiskunhalas, Kerekes Ilona (Pszota Anita) Kiskőrös, Kovalcsik Fanni (Vili Eszter Ka-
talin) Szeged, Dúl Adél (Mihálovics Gabriella) Kiskunhalas, Dúl Donát (Mihálovics Gabriella) Kiskunhalas, Utasi Tamás Olivér (Dr. Frank Alexandra Alida) Hódme-
zővásárhely, Takács Lina Emília (Bozsó Nikolett) Oroszlány, Juhász András (Péli Szabina) Balotaszállás, Kiss Dominik György (Mészáros Tímea) Soltvadkert, Szögi 
Milen (Libor Mónika) Kiskunhalas, Nagy-Polyák Róza (Polyák Izabella) Jánoshalma, Bimbi Teodor (Gáspár Ivett) Tázlár, Nagy Zsigmond (Balogh Anna Éva) Buda-
pest XI., Nagy Kiara (Szakacs Julianna Elisabeta) Soltvadkert, Molnár Luca (Horváth Kitti) Kisszállás, Ignácz Bernadett (Keresztesi Gréta) Kiskunhalas, Tóth Tama-
ra Renáta (Kocsi Renáta Ildikó) Jászszentlászló, Rostás Bence (Somlai Anita) Kiskunhalas, Repáruk Áron (Barna Melinda) Tiszaalpár, Kossipos Zoja (Börcsök Ani-
kó) Zsana, Szabó Flóra (Vágó Frida Etelka) Kiskőrös
Házasságot kötöttek: Varró Dániel és Hegedűs Cintia, Dr. Horváth Bence és Paczolay Nóra, Bundzsák Attila és Hugyi Andrea, Kasziba Csaba és Kovács Alexand-
ra, Váradi István és Vereb Aranka, Lakatos Alex és Csengődi Csilla, Váczi Levente és Tauz Laura, Darázs Attila és Domján Noémi, Gálfi Zoltán és Vargha Alexandra, 
Szőke János és Czigány Henrietta, Sarkadi Csenger és Posztobányi Vanda, Tóth Bence Máté és Szabó Györgyi, Földes János és Barcsik Ágnes, Oreskó József Dáni-
el és Niedermayer Éva Anna
Elhunytak: Hajnal Istvánné Müller Erzsébet (Kiskunhalas), Ökördi István Jenőné Darányi Julianna (Kiskunhalas), Fercsák Józsefné Antóni Julianna (Kiskunhalas), 
Cseszneginé Darányi Éva (Kunfehértó), Nagy József Zsolt (Kiskunhalas), Vágó Jánosné Börcsök Jolán Erzsébet (Kömpöc), Csibor Károlyné Antóni Erika (Kiskunhalas), 
Tápai József (Kecel), Rozsnyai Lászlóné Simon Éva (Kiskunhalas), Ecseki Istvánné Botka Margit (Kisszállás), Kunhalmi István Lajosné Zsember Mária Magdolna (Kis-
kunhalas), Gyöngyösi Ferenc (Kelebia), Balázs Józsefné Kiss Ilona (Csólyospálos), Gombos Lászlóné Pálinkó Erzsébet Mária (Kömpöc), Szente Györgyné Matos Mária 
(Baja), Gyóni Jánosné Trényi Sarolta (Kiskunhalas), Nuszpel Istvánné Demény Ilona Éva (Csengőd), Kecskeméti Győző Pál (Kiskőrös), Rácz-Fodor Mihály Lajos (Kis-
kunhalas), Pecséri Dezső (Kiskunhalas), Bárány Ilona (Kiskunhalas), Papp Tibor (Kiskunhalas), Martonosi Pálné Maruzsa Erzsébet (Kiskunhalas), Rózsa István (Kiskun-
halas), Valent Istvánné Kiss Erzsébet (Kiskőrös), Csontos László (Bócsa), Gusztos Károlyné Tapaszti Zsuzsanna (Kiskunhalas), Vilonya Imréné Pintér Eszter (Kiskun-
halas), Bakos Pál (Kiskunhalas), Horváth Istvánné Drengács Etelka (Kunfehértó), Vőneki Ferencné Szabó Ilona (Kiskunhalas), Mintál Béláné Hegyesi Mária Magdolna 
(Tompa), Kasza Imre (Kiskunhalas), Harkai Lajosné Modok Éva (Kiskunmajsa), Feketű Józsefné Garas Irén Erzsébet (Harkakötöny), Szabó Gábor Ferenc (Jánoshalma), 
Farkas Benő (Kiskunhalas), Paprika István (Kiskunhalas), Péntek Éva (Kiskőrös), Kolompárné Fábián Kitti (Kiskunhalas), Ádor Sándorné Nagy Gizella Klára (Kiskunha-
las), Nuszpel István (Csengőd), Sepsi András (Kiskunmajsa), Csikó Zoltánné Palotás Ágnes Mária (Kiskunmajsa), Chudi Károlyné Biber Irén (Akasztó), Vincze Sándor 
(Kiskunhalas), Csontos István Dezső (Kiskunhalas), Kövicsné Szrenkó Erika (Akasztó), Fütő István Ferencné Kretz Amália (Kiskőrös), Dr. Greschik Gyula Kálmánné Dr. 
Lehoczky Emőke Eszter (Budapest XII.), Csiszár Ferenc József (Harkakötöny), Farkas Antal (Kiskunhalas), Orbán István (Balotaszállás), Míg Kálmán (Kiskunhalas), Né-
meth Sándor (Kiskunhalas), Hegyi Zoltán (Kiskunhalas), Miskolczi Péterné Berger Rozália (Borota), Ábrahám János (Kelebia), Benács Józsefné Strumpf Katalin (Kis-
kunhalas), Babó Benő (Kiskunhalas), Szegedi Péter (Jánoshalma), Nyerges Jánosné Magyar Ilona (Kiskunmajsa), Pap Sándorné Szalinka Verona (Kiskunhalas), Fodor 
György Jánosné Rutai Ibolya (Kelebia), Papp Sándorné Biró Róza (Ráckeresztúr), Erdős Imréné Eiler Erzsébet (Soltvadkert), Agárdi-Nagy Györgyné Sülej Ilona (Kas-
kantyú), Kristóf Imréné Földi Mária Erzsébet (Kiskunhalas)
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Új világot épít a kis, színes kockákból
A kiskunhalasi Falusi Zoltán évtizedek óta gyűjti a Lego készleteket. Több-
ször volt már kiállítása városunkban, legutóbb 4 napon keresztül csodál-
hatták meg alkotásait az építőjáték szerelmesei. A tárlaton több olyan 
elem, összeállítás is megtekinthető volt, amiket korábban még nem mu-
tatott be a nagyközönségnek, a lelkes gyűjtő.

Az egyik belvárosi, jelenleg üresen álló 
üzlethelyiséget töltötte meg Lego kész-
letekkel Falusi Zoltán. Halasi kiállítására 
rengetegen voltak kíváncsiak. Óvodá-
sok, iskolások, szülők, nagyszülők, pe-
dagógusok érkeztek sorra, hogy meg-
tekintsék ezeket a nem mindennapi 
összeállításokat. Több újdonság is sze-
repelt a kínálatban.

– Fejlesztettem a szafari jelenetet, vizet 
kapott, sőt egy Ace Ventura poén is ke-
rült bele. A városi témában van egy ren-
dőrségi irodatorony, aminek az érdekes-
sége, hogy az üvegfala 400 darab olyan 
szélvédőből készült, amiket eredetileg 
autókhoz terveztek. Sokaknak tetszik a 

Völgyzugoly jelenet is. Ez egy gyári kész-
let, a fiam rakta össze, aztán később be-
letettem egy igazi vízesést. Plusz még vi-
lágítás is van benne, ami a gyertyafényt 
és a lobogó tüzet szimbolizálja – nyilat-
kozta lapunknak Zoltán.

Mint megtudtuk, tervekből sosincs hi-
ány. Ha megjelenik egy új Lego készlet, 
akkor a gyűjtők egyből azt veszik szem-
ügyre, milyen új elemek kerültek a do-
bozba, amiket aztán más jeleneteknél is 
fel lehet használni. Folyamatosan azon 
gondolkodnak, meglévő gyűjteményü-
ket miként lehetne fejleszteni, még rea-
lisztikusabbá, látványosabbá tenni.

Kép-szöveg: Szőri Attila
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Generációk birkóztak Kiskunhalason
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Komoly versenyt rendezhetett a Kiskunhalasi Birkózó Klub. Az évek óta 
hagyományos Halas Kupa utánpótlás megméretés mellett ismét városunk 
lehetett a házigazdája a veterán magyar bajnokságnak. A két nap során 
közel 200 birkózó lépett szőnyegre, a Kertvárosi Általános Iskola sport-
csarnokában. A KBK nemcsak rendezőként, hanem a versenyzői révén az 
eredményességben is jeleskedett.

Két napon át a birkózóké volt fősze-
rep a Kertvárosi Általános Iskola sport-
csarnokában. A Kiskunhalasi Birkózó 
Klub ismét rangos eseménynek lehe-
tett a házigazdája. A Halas Kupán kö-
zel 140, utánpótláskorú sportoló lépett 
szőnyegre, másnap pedig a veterán 
magyar bajnokságot rendezték meg, 
több mint 50 résztvevővel. Utóbbi ese-
ménynek évek óta már a halasi egye-
sület lehet a házigazdája, amely jelen-
tős megtiszteltetésnek számít. Remek 
akciókat, pörgetéseket, dobásokat lát-
hattak a nézők, akik szintén szép szám-
ban jelentek meg a lelátókon. A helyi 
birkózó klub nemcsak a rendezésből 
vizsgázott jelesre, hanem eredményes-
ségben is kitűnt a mezőnyből. Csikós 

Boglárka a gyermek a korosztályban, 
a 31 kilogrammos súlycsoportban ki-
váló teljesítményével, a 2. helyen vég-
zett. Testvére, Csikós Hunor, az U10-
es korosztályban, a 38 kilogrammosok 
között aranyérmes lett, miután min-
den ellenfelét legyőzte. Boldog Ben-
ce az U10-es korosztályban, 32 kilog-
rammban szintén az 1. helyet szerezte 
meg. Ő lett ezzel egyébként a legered-
ményesebb halasi versenyző. Cserkó 
Máté az U13-as korosztályban, a 42 ki-
logrammos súlycsoportban, végig na-
gyot küzdve bronzérmes volt. A vete-
rán magyar bajnokságon pedig a klub 
edzője, ifjabb Csapi Antal öregbítet-
te a klub hírnevét.

Kép-szöveg::JL
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Győztes, halasi díjugratók sora a regionális döntőn
Szeptember 22-én, a finálékkal zá-
rult a Máchánszky Gyula Regioná-
lis Díjugartó Döntő Kiskunhalason. 
A Hirling József Lovasparkban ki-
lenc versenyszámot rendeztek meg 
és közel másfél száz startot látha-
tott a közönség a kellemes, nyarat 
idéző őszi vasárnapon. A négy re-
gionális bajnoki címből hármat kis-
kunhalasi egyesületben sportoló lo-
vas nyert el.

Frányó Csenge

Dunai Kovács Lilla, dr. Tuska Pál és Bölecz Virág Ráhel emelik magasba a kupát

Nagy Emese Opál nyergében a tiszteletkörben

Fazekas István és Candy Crush az akadály felett

dr. Tuska Pál Rádiháza Nina Riccivel veszi a gátat
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A szabadtéri szezon zárásának utolsó 
előtti eseményét láthatták a kiskunha-
lasi pályán, és az idei utolsó füves ver-
senyt a kilátogatók. A Máchánszky Gyu-
la Regionális Díjugartó Döntőn négy 
bajnoki cím kiosztására került sor, a ki-
lenc versenyszámban összesen 143 lo-
vas startolt. A helyi lovasbarátok dör-
zsölhették a tenyerüket, mert a halasi 
lovasklubok díjugratói bajnoki címeket 
és érmes helyezéseket értek el.
Nagy Emese kezdte a bajnokságok 

sorát. A Kiskunhalasi Lovasbandérium 
díjugratója Opállal nyerte meg a kez-
dő lovasok régiós bajnoki címét. Az 
amatőröknél hármas halasi siker szüle-
tett, szoros összevetésben. 

A hibátlan pályák közül a leggyorsabb 
kört dr. Tuska Pál Rádiháza Nina Ric-
ci-vel teljesítette és nyert a határőr dóz-
sás sportoló. A 2. helyen Dunai-Kovács 

Lilla, (Fess De Bognár), 3-on Bölecz 
Virág Ráhel (Fantasticca) végzett. Ők 
mindketten a Kiskunhalasi  LTSE lova-
sai. Az utóbbi egyesület versenyzője, 
Frányó Csenge (Bognár Obstreicher) 
nyerte meg az ifjúsági kategória régi-
ós bajnoki címét, sőt a bronzot klubtár-
sa Nagy Nóra Jázmin (Calathea) sze-
rezte meg. 

A felnőtt döntő dobogóján is érdekelt 
volt egy halasi lovas. A sokszoros ma-
gyar bajnok, válogatott Fazekas Ist-
ván, Candy Crush nyergében lett har-
madik. A Kiskunhalasi BM Határőr Dózsa 
SE lovasa előtt a számot Bencses Réka, 
Arania Z-vel (Sugo-Horse Park LE) hozta 
az első helyen. A teljes eredménylisták 

a www.halasmedia.hu hírportálon ta-
lálhatók. A Hirling József Lovasparkban 
már csak egy szabadtéri versenyt ren-
deznek a szezonban. Nemzeti és felké-

szítő versenyre kerül sor október 12-én 
és 13-án, amely során az öregfiúk cham-
pionátus címe kerül eldöntésre. 

Kép-szöveg: Kovács Iván
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